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Poštovani Rektore, 

Poštovani predsjedniče Upravnog odbora Univerziteta Crne Gore, 

Poštovani predsjedniče Crnogorskog olimpijskog komiteta, 

Poštovani predstavnici državnih organa, 

Drage kolege i studenti, 

Dame i gospodo, 

Danas kada obilježavamo jedanaestu godišnjicu od osnivanja samostalnog Fakulteta za sport i fizičko vaspitanje 

Univerziteta Crne Gore, imam obavezu da se osvrnem na aktivnosti u protekloj godini i zahvalim svima onima koji su 

pomogli u tome da mi danas imamo sa čime da se pohvalimo.  

Od svega što je urađeno, krenuo bih sljedećim redom: 

1) na prvom mjestu bih naglasio da se reforma naših studijskih programa odvija po zacrtanom planu, tako da ćemo 

u narednoj školskoj godini zaokružiti dva nova osnovna studijska programa: fizička kultura i zdravi stilovi života, i 

sportski treneri i novinari, odnosno upisati i treću generaciju, dok se polako spremamo i za nove master studije 

koje će unijeti posebnu novinu kada je visoko školstvo u Crnoj Gori u pitanju; radujemo se tome i spremni smo 

za sve vrste novih izazova koji će nam uskoro pokucati na vrata; 

2) dobro je poznato da su studenti centar našeg interesovanja, pa na drugom mjestu moram istaći još jedno 

studentsko pitanje, a to je mobilnost studenata, posebno iz razloga što je sve veći broj naših studenata na 

razmjenama širom Evrope, kroz nekoliko programa kao što su Mevlana, CEEPUS, Erasmus+ i dr., i na ovu 

činjenicu smo sve ponosniji i ponosniji; međutim, još smo ponosniji na studente, koji su od prošle školske 

godine, počeli da posjećuju i našu univerzitetsku jedinicu, a i njihov broj se značajno povećavao u ovoj školskoj 

godini, dok naredne očekujemo dalji rast broja stranih studenata i uvođenje jednog dijela nastave na engleskom 

jeziku; 

3) sa druge strane, kada je mobilnost nastavnog osoblja u pitanju, ona je i dalje u uzlaznoj putanji, a smijem sa 

ponosom reći da smo i ove godine postigli rekord; takođe, mobilnost je bila zastupljena i u suprotnom smjeru, 

po istim osnovama, pa smo imali zadovljstvo da ugostimo kolege iz Splita, Sarajeva, Mostara, Novog Sada, Rige, 

Olomuca i Denizlija na našoj univerzitetskoj jedinici; 

4) istakao bih da i dalje nastavljamo već dobro ustaljenu praksu kada je ostvarivanje novih partnerskih odnosa u 

pitanju, te je nekoliko sporazuma o saradnji potpisano i obnovljeno u protekloj godini, a nekoliko je u proceduri 

verifikacije, prije svega sa visokoškolskim ustanovama u regionu i Evropi, ali i sa nastavnim bazama u Crnoj Gori; 

5) dalje, sa posebnim ponosom ističem da je naučnoistraživačka djelatnost našeg fakulteta, i dalje na visokom 

nivou, po broju objavljenih radova i broju citata, naši zaposleni su vrlo visoko kotirani na Univerzitetu Crne Gore, 



a posebno me raduje činjenica da su dvojica saradnika u nastavi, koji pretenduju na prvo akademsko zvanje, 

zabilježili, možda i najsjajnije rezultate sa nizom objavljenih publikacija u časopisima sa impakt faktorom; 

6) da bi se naučnoistraživačka djelatnost razvijala, najznačajniju ulogu imaju testiranja, budući da se na taj način 

proširuje baza podataka koja predstavlja osnov za kasnije analize; naši mobilni timovi rade neumorno i smijemo 

se pohvaliti sa bazom podataka koja obuhvata veliki broj građana, amaterskih i vrhunskih sportista iz različitih 

sportova, ne samo iz Crne Gore, već i iz regiona; 

7) takođe, naš fakultet nastavlja, iz godine u godinu, da razvija svoje časopise: „Montenegrin Journal of Sports 

Science and Medicine“ koji je indeksiran u dvije najprestižnije indeksne baze: „Web of Science“ i „Scopus“, bilježi 

konstantan napredak kada je citiranost u pitanju; sa druge strane, časopis „Sport Mont“ je u protekloj godini 

indeksiran u indeksnoj bazi „Scopus“ pa je ove godine dobio i svoj prvi indeks uspješnosti u ispred pomenutoj 

indeksnoj bazi, što je veliki uspjeh za našu univerzitetsku jedinicu, kojoj je, na taj način značajno skočio rejting i 

sve je veći broj autora iz raznih djelova svijeta; takođe, naš najmlađi časopis „Journal of Anthropology of Sport 

and Physical Education“, koji su osnovale mlađe, po zvanju kolege, dugim koracima korača naprijed, i očekujemo 

da će i antropolozi sa našeg fakulteta dostići uspjehe druga dva pomenuta časopisa, a odlične kritike sa 

međunarodnih adresa obećavaju da neće mnogo vremena proći a da se i sa ovim časopisom ne pohvalimo kao 

sa prethodno dva; 

8) o našoj godišnjoj konferenciji, ovogodišnjem šesnaestom izdanju, nema potrebe mnogo govoriti, naša 

konferencija je međunarodno prepoznata, o njoj se govori tokom cijele godine i ona nastavlja da raste; 

ovogodišnje izdanje je organizovano u Cavtatu, a rezultati su, kao i većina naših aktivnosti, dostigli rekordne 

vrijednosti; ovom prilikom se želim zahvaliti svima vama koji ste doprinijeli da ona bude ono što jeste, a neću 

izdvajati imena jer vas je mnogo, i ne želim bilo koga preskočiti, siguran sam da ćete se sami prepoznati; 

9) na kraju, imam obavezu da se zahvalim našim studentima na svim nastavnim i vannastavnim uspjesima koje su 

postigli u protekloj godini, a na koje bih, ipak apelovao da slijede svoje profesore, da više koriste mogućnosti 

koje im nude programi mobilnosti, te da se više uključuju u naučnostraživačke aktivnosti, mi im stojimo na 

raspolaganju; imam, takođe i obavezu da se zahvalim svima onima koji nas uopšteno podržavaju, a posebno 

onima sa kojima imamo zajedničke projekte, te da ih pozovem da nastavimo u istom smjeru i da se držimo jedni 

drugih, kao što smo do sada to činili; uspjeh do sada nije izostao, a siguran sam da neće ni u budućnosti. 

Hvala i dobro nam došli! 


